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Något som återkommande redovisats under året och framförallt har lyfts fram av verksamheten är 
en bristande arbetsmiljö och att ett fokus på kvalitet i verksamheten ska prioriteras, men att det är 
svårt, när arbetsmiljön inte fungerar och det verkar saknas systematisk uppföljning.  
 
Vi har också uppmärksammat olika kostnadsökningar under de senaste åren p g a brist i arbetsmiljö 
som ger direkt utslag på driftsramen. Vi anser därför att det är av vikt att långsiktigt arbeta 
systematiskt mot att få bort dessa kostnader och på så sätt förbättra verksamheternas möjligheter 
att använda ramen till kvalitetsförbättrande åtgärder istället. Det ger en hållbar utveckling!    
 
I 2023 års verksamhetsplan, under målet ”Ett växande Sala” påtalas också att nämnden ska uppfylla 
målet genom att erbjuda skolor av hög kvalitet. Detta genom att barngruppernas storlek och 
förskolornas organisation behöver anpassas för att förstärka kvaliteten. Det står också att skollokaler 
och utemiljö ska vara av hög kvalitet, ha lärande perspektiv och vara ändamålsenliga. Det ska gynna 
trygghet, mångfald och studiero.  
 
För att uppnå det mål som satts upp för 2023 eftersöker vi därför mer information om hur Salas 
skollokaler förhåller sig till de arbetsmiljölagar som gäller. Koalition Sala ser stor långsiktig potential i 
att arbeta mer riktat med det systematiska arbetsmiljöarbetet och väva in även det i det pågående 
kvalitetsarbetet, då de hänger ihop. Vi vet även att Sala kommun har beviljats 17,4 mkr för likvärdig 
skola från staten. Syftet med dessa medel är utökade insatser som stärker likvärdighet och 
kunskapsutveckling i förskoleklassen, grundskolan och fritidshemmet. Med utökade insatser avses 
insatser som är helt nya eller en utökning av redan befintliga insatser.  

Bidraget för 2023 kan vi använda för kostnader till insatser under perioden 1 januari–31 december 
2023. Det är viktigt att insatserna samtidigt tar sikte på långsiktigt utvecklingsarbete för att stärka 
likvärdigheten och kunskapsutvecklingen. Bidraget kan till exempel användas till att utöka insatser 
som redan genomförs, kompetensutveckling, nulägesanalyser och annat.   
 
Utifrån en utredning som genomförts av arbetsmiljöverket råder det stora brister i 70% av 
kommunernas systematiska arbetsmiljöarbete gällande skolor, trots att skolhuvudmännen är 
ansvariga för att arbetsmiljölagen och dess kravställningar efterlevs. Enligt arbetsmiljöverket ska 
kommunens skolhuvudmän säkerställa att det finns: 

• Skriftliga bedömningar av riskerna i arbetsmiljön i samtliga enheter.  
• Skriftliga rutiner som beskriver hur det lokala systematiska arbetsmiljöarbetet bedrivs.  
• En dokumentation som beskriver ”vad, hur, vem och när”.   
• Skriftliga tidsbestämda handlingsplaner för de åtgärder som inte genomförs omedelbart. 
• Skriftliga fördelningar av uppgifter i det förebyggande arbetsmiljöarbetet.  
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• Kontinuerlig undersökning av ohälsosam arbetsbelastning, där Sala kommun har undersökt 
orsaken till och riskbedömt ohälsosam arbetsbelastning.  

• Skriftliga rutiner för drift och underhåll av skolfastigheter.  
• Tydliga riktlinjer gällande ansvar och finansiering av arbetsmiljöåtgärder kopplade till 

skolfastigheterna.  
• Förebyggande åtgärder för särskilt bullerkänsliga elever och arbetstagare.  
• Undersökningar och riskbedömningar samt erbjudande av hörselundersökningar till särskilda 

grupper av arbetstagare, till exempel idrotts-, musik- samt trä- och metallslöjdslärare.  
• Skriftliga säkerhetsrutiner samt utbildning och information om hur man ska agera i en skarp 

hot- eller våldssituation.  
• Riskbedömning av praktikplats 
• Att det finns Elevskyddsombud i högstadiet och gymnasiet.   

 

Förslag till beslut 
 

Koalition Sala vill därför se över om de statsbidrag som finns kan användas även för att ta fram 
systematiska processer som förbättrar uppföljning av arbetsmiljö och lokalförsörjning i skolan, för att 
säkerställa en mer likvärdig skola i kommunen som även säkerställer att elever och personal får en 
säker arbetsmiljö, oavsett vilken lokal de arbetar i.  
 
Med anledning av denna bakgrund föreslår vi att Skolnämnden beslutar:   
 

- att en redovisning sker vid nästa nämnd, av hur det Systematiska arbetsmiljöarbetet fungerar 
i skolorna i Sala och om samtliga ovan ställda krav från arbetsmiljöverket efterlevs. 

- att skolnämnden även får möjlighet att träffa elevskyddsombuden under kommande termin, 
för att höra hur de arbetar och hur de uppfattar det systematiska arbetsmiljöarbetet. 

- att samtliga tillbud, avvikelser och brister och åtgärder som kommer fram i det systematiska 
arbetsmiljöarbetet för skolan redovisas löpande i nämnden samt att nämnden får ta del av 
den handlingsplan för arbetsmiljöåtgärder som inte åtgärdas direkt. Detta för att 
kontinuerligt få en uppföljning på att arbetsmiljöarbetet går åt rätt håll och för att nämnden 
ska kunna se och följa vilka kostnader som uppstår p g a arbetsmiljöbrister och ta höjd för 
det i drifts och investeringsbudgeten.   
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